



Editorial

Ecopolitical and Development Issues in Contemporary Africa

BACKGROUND

The *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development* (JEPSD) is an online publication of the Koozakar Group, a research and publishing hub in Atlanta, Georgia (USA). It brings together ideas and evidence from ecology, politics, and socio-economics, creating a space where complex issues meet informed solutions. Recognizing the complexity of Africa's development landscape, JEPSD promotes high-quality, evidence-based research that addresses pressing global and regional challenges while fostering innovative, context-specific solutions.

The journal's thematic scope spans a broad yet interconnected spectrum, reflecting the multifaceted realities of contemporary Africa. Areas of focus include political ecology, climate change, and global governance; environmental and land conflicts; natural resource management; and renewable energy transitions. Equally central are studies on justice and peace, economic intelligence, social economy, gender relations, and the role of popular culture in shaping societal change. JEPSD also engages with emerging and cross-cutting issues such as conflict analysis, international migration, migration-development linkages, local governance, agri-food resource processing, local machinery innovation, and the transformative impact of social media on contemporary society. By integrating these domains, JEPSD provides a knowledge hub for researchers, policymakers, and practitioners seeking to navigate Africa's ecopolitical challenges and leverage its development opportunities in an era of rapid global change. This first edition, for which the call for

papers was launched on November 29, 2024, has had many twists and turns. The editorial team received over a hundred submissions, with the initial deadline for full-length manuscripts¹ scheduled for January 5, 2025. Given the enthusiasm of researchers to submit their work, this deadline was extended. Following a rigorous peer-review and editorial process that continued until July 2025, only nine papers were accepted for publication, representing an acceptance rate of less than 10% a testament to the journal's commitment to scholarly excellence.

We are now proud to present to our readers this first work, which marks the beginning of this editorial adventure, the result of a collaboration agreement between the Research and Strategic Studies Group on the Congo at the University of Kinshasa/DRC (GREC-UNIKIN) and the Koozakar LLC.

The first call for papers was open to researchers from all backgrounds and on all topics in line with the editorial policy of the JEPSD. Academics, researchers, and practitioners from around the world were invited to submit original research addressing the complex intersections of politics, the environment, and sustainable development.

This first issue of the first volume includes nine articles. The first article addresses the crucial and timely issue of climate change. Ameen A. Abdulkadir, Abdulazeez A. Abdulquadir, and Sulyman A. Nevaluz examine the role that global governance plays in mitigating the effects of climate change. It recommends strengthening enforcement mechanisms, increasing equitable climate finance, promoting public-private

partnerships for innovation, and improving transparency and accountability within governance institutions.

The second paper illustrates one of the major challenges farmers face due to climate change. In this article, Bello A. Tukura, Muhammad B.-A. Tukur, and Abdullahi K. Salah analyze land use dynamics using geospatial techniques, with the aim of resolving conflicts between farmers and herders in the Kebbi State region of Nigeria. This study highlights the importance of sustainable land management practices and environmental conservation measures in mitigating the harmful effects and socio-economic and ecological impacts of these conflicts.

The article by Sani Yusuf and Sylvester Usman thoroughly examines the fiscal relations between the federal government, states, and local governments in Nigeria in the context of democratic governance. This research, which is primarily documentary and focused on content analysis, revealed an unequal distribution of national resources between the federal government—which receives the lion's share of resources—and the federated entities. In addition, the latter struggle to increase their own budget revenues. This unequal distribution of budgetary resources has a negative impact on the daily lives of the population.

In another interesting paper, Adewale O. Motadegbe and Ridwan I. Mogaji analyze the relationship between migration and national development in Nigeria through the lens of Lee's theory. This theory is a set of axioms designed to better understand the forces that drive human mobility. Everett Lee's theory explains the factors that influence migration, either by attracting individuals to a place (pull factors) or by pushing them away from a place (push factors). The study revealed that human capital mobility and the socio-economic integration of migrants contribute significantly to national development, provided that effective integration policies are put in place and socio-economic factors are controlled through strategic policy interventions.

Ahmed Tijjani's study explores the intersection between Nigeria's foreign policy objectives and the Paris Agreement on climate change. The results indicate a significant gap between Nigeria's

international commitments and their implementation at the national level, reflecting challenges related to governance, institutional coordination, and policy coherence. The author makes recommendations aimed at improving Nigerian climate diplomacy.

Damilola P. Olatade and Ridwan I. Mogaji revisit the thorny issue of climate change, which disproportionately affects rural communities in Africa, exacerbating existing socioeconomic and environmental inequalities. The two authors therefore advocate the adoption of a complementary framework that views artificial intelligence (AI) and indigenous knowledge systems not as antagonistic forces, but rather as complementary forces that could coexist to generate productive results and significantly reduce the vulnerability of African farmers, given that AI has enormous potential in the areas of predictive modeling, resource management, and disaster response.

According to Lolo T. Adias and Aziba-anyam G. Raimi, although Nigeria is making progress in vocational training, it still faces a serious skills deficit that costs its economy around \$14 billion a year and contributes to youth unemployment of 33%. Indeed, sectoral shortages, such as a 68% deficit in ICT skills and a 63% deficit in agricultural expertise, are exacerbating the situation, not to mention women's lack of access to training programs (30%) and the digital exclusion of rural communities. According to the two authors, solving the skills crisis in Nigeria means implementing mixed strategies tailored to the context, such as sector-specific curricula, inclusive vocational training, and digital expansion focused on rural areas. Thus, closing this skills gap is nothing less than reducing inequalities, minimizing economic losses, and transforming the country's youth into catalysts for inclusive and sustainable development.

Women represent more than half of the world's population, but they remain socially, economically, and politically marginalized in many countries. This observation is the basis for the existence of women's empowerment and entrepreneurship programs for the development of their communities. Teslim O. Oloyede's study examines women's empowerment and entrepreneurship programs as predictors of community development

in Nigeria, where the types of entrepreneurship programs in the study area relate to the following areas: agribusiness, catering, mobile phone repair and sales, food processing, frozen foods, and cooking gas. The study found that lack of awareness, lack of funding, poverty, illiteracy, and indifference undermine these programs. However, these women's empowerment and entrepreneurship programs remain indispensable tools for Nigerian women to achieve financial independence and contribute effectively to community development in their country.

Finally, the ninth article in this first issue of the first volume of our online journal JEPSD was written by Peter A. Adoga, Uvirkaa Akumaga, and Umami K. Mohammed. It reveals another hidden side of the daily challenges faced by rural populations in Africa. In this paper, the authors remind us that the conflict between farmers and herders in Nigeria has been going on for a long time, but it has intensified in recent years, especially in the Benue region. Focusing on a mixed approach, with the support of both qualitative and quantitative techniques, the study revealed both the forms and consequences of these conflicts.

Thus, this conflict manifests itself in forms ranging from verbal altercations to premeditated attacks and violent reprisals, with a tendency toward increasing violence. As for the consequences, there have been massive losses of life and property, widespread food insecurity and inflation, an increase in the number of internally displaced persons (IDPs) and out-of-school children, growing insecurity, land conflicts, destruction of crops, and limited access to pastureland. This bleak picture calls on government authorities to take responsibility by implementing one or more of the solutions recommended by the authors, namely: the creation of ranches and grazing reserves, the promotion of sustainable

agricultural and pastoral practices, the revival of participatory conflict resolution mechanisms, and the implementation of large-scale afforestation and reforestation programs. This would contribute, albeit modestly and ultimately, to circumvent or mitigate the deleterious impact of climate change.

On a final note, this inaugural issue of the *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development* (JEPSD) is presented to every scholar as a testament to rigorous scholarship and the collaborative pursuit of knowledge. We invite you not only to read, engage with, and cite the meticulously vetted articles herein, but also to recommend this journal to academics, researchers, development practitioners, policymakers, and students within your networks. In light of the trust vested in us, we warmly encourage scholars to contribute their original research for the upcoming issue, helping to sustain and expand JEPSD as a premier platform for advancing understanding at the intersections of politics, environment, and sustainable development.

ACKNOWLEDGEMENTS

As we proudly launch the maiden edition of the *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development* (JEPSD), I wish to extend my deepest appreciation to all who have contributed to making this milestone a reality. My gratitude goes to our esteemed colleagues for their encouragement and support, to the dedicated reviewers for their rigorous and constructive feedback, and to the authors who entrusted us with their scholarship. Your trust, collegiality, and commitment to advancing critical debates on sustainability, peace, and ecopolitics have been invaluable. This collective effort has laid a strong foundation for JEPSD, and I am confident that the journal will continue to grow as a respected platform for meaningful academic exchange.

French version

Contexte

Le Journal d'Ecopolitique, de Paix et de Développement durable (JEPSD) est une publication en ligne de Koozakar Group, un pôle de recherche et d'édition basé à Atlanta, en Géorgie (États-Unis). Il rassemble des idées et des données probantes issues de l'écologie, de la politique et de la socio-économie, créant un espace où des questions complexes trouvent des solutions éclairées. Conscient de la complexité du paysage du développement en Afrique, le JEPSD promeut une recherche de haute qualité, fondée sur des données probantes, qui répond aux défis mondiaux et régionaux urgents tout en favorisant des solutions innovantes et adaptées au contexte.

La portée thématique du Journal couvre un spectre large et interconnecté, reflétant les réalités multiformes de l'Afrique contemporaine. Les domaines d'intérêt incluent l'écologie politique, le changement climatique et la gouvernance mondiale ; les conflits environnementaux et fonciers ; la gestion des ressources naturelles ; et les transitions vers les énergies renouvelables. Les études sur la justice et la paix, l'intelligence économique, l'économie sociale, les relations de genre et le rôle de la culture populaire dans le façonnement des changements sociétaux sont tout aussi importantes. JEPSD s'intéresse également à des questions émergentes et transversales telles que l'analyse des conflits, les migrations internationales, les liens entre migration et développement, la gouvernance locale, la transformation des ressources agroalimentaires, l'innovation en matière de machines locales et l'impact transformateur des médias sociaux sur la société contemporaine. En intégrant ces domaines, JEPSD offre un pôle de connaissances aux chercheurs, décideurs et praticiens qui cherchent à relever les défis écopolitiques de l'Afrique et à exploiter ses opportunités de développement dans un contexte de mutations mondiales rapides.

Cette première édition, dont l'appel à contributions a été lancé le 29 novembre 2024, a connu de nombreux rebondissements. L'équipe éditoriale a reçu plus d'une centaine de soumissions, la date limite initiale de soumission des manuscrits complets étant fixée au 5 janvier 2025. Face à

l'enthousiasme des chercheurs à soumettre leurs travaux, cette date a été prolongée. À l'issue d'un processus rigoureux d'évaluation par les pairs et de rédaction qui s'est poursuivi jusqu'en juillet 2025, seuls neuf articles ont été acceptés pour publication, soit un taux d'acceptation inférieur à 10 %, témoignant de l'engagement de la revue envers l'excellence scientifique.

Nous sommes fiers de présenter aujourd'hui à nos lecteurs ce premier ouvrage, qui marque le début de cette aventure éditoriale, fruit d'une collaboration entre le Groupe de recherche et d'études stratégiques sur le Congo de l'Université de Kinshasa/RDC (GREC-UNIKIN) et Koozakar LLC.

Le premier appel à contributions était ouvert aux chercheurs de tous horizons et sur tous les sujets, conformément à la politique éditoriale du JEPSD. Universitaires, chercheurs et praticiens du monde entier étaient invités à soumettre des recherches originales abordant les intersections complexes entre politique, environnement et développement durable.

Ce premier numéro du premier volume comprend neuf articles. Le premier aborde la question cruciale et actuelle du changement climatique. Ameen A. Abdulkadir, Abdulazeez A. Abdulquadir et Sulyman A. Nevaluz examinent le rôle de la gouvernance mondiale dans l'atténuation des effets du changement climatique. Ils recommandent de renforcer les mécanismes d'application, d'accroître le financement équitable de la lutte contre le changement climatique, de promouvoir les partenariats public-privé pour l'innovation et d'améliorer la transparence et la responsabilité au sein des institutions de gouvernance.

Le deuxième article illustre l'un des principaux défis auxquels les agriculteurs sont confrontés face au changement climatique. Dans cet article, Bello A. Tukura, Muhammad B.-A. Tukur et Abdullahi K. Salah analysent la dynamique de l'utilisation des terres à l'aide de techniques géospatiales afin de résoudre les conflits entre agriculteurs et éleveurs dans la région de l'État de Kebbi, au Nigéria. Cette étude souligne l'importance des pratiques de gestion durable des terres et des mesures de

conservation de l'environnement pour atténuer les effets néfastes et les impacts socio-économiques et écologiques de ces conflits.

L'article de Sani Yusuf et Sylvester Usman examine en profondeur les relations budgétaires entre le gouvernement fédéral, les États et les collectivités locales au Nigéria dans le contexte de la gouvernance démocratique. Cette recherche, essentiellement documentaire et axée sur l'analyse de contenu, a révélé une répartition inégale des ressources nationales entre le gouvernement fédéral, qui en reçoit la part du lion, et les entités fédérées. De plus, ces dernières peinent à accroître leurs propres recettes budgétaires. Cette répartition inégale des ressources budgétaires a un impact négatif sur la vie quotidienne de la population.

Dans un autre article intéressant, Adewale O. Motadegbe et Ridwan I. Mogaji analysent la relation entre migration et développement national au Nigéria à travers la théorie de Lee. Cette théorie est un ensemble d'axiomes visant à mieux comprendre les forces qui motivent la mobilité humaine. La théorie d'Everett Lee explique les facteurs qui influencent la migration, soit en attirant les individus vers un lieu (facteurs d'attraction), soit en les éloignant d'un lieu (facteurs de répulsion). L'étude révèle que la mobilité du capital humain et l'intégration socio-économique des migrants contribuent significativement au développement national, à condition que des politiques d'intégration efficaces soient mises en place et que les facteurs socio-économiques soient maîtrisés par des interventions stratégiques.

L'étude d'Ahmed Tijjani explore l'intersection entre les objectifs de politique étrangère du Nigéria et l'Accord de Paris sur le changement climatique. Les résultats indiquent un écart significatif entre les engagements internationaux du Nigéria et leur mise en œuvre au niveau national, reflétant les défis liés à la gouvernance, à la coordination institutionnelle et à la cohérence des politiques. L'auteur formule des recommandations visant à améliorer la diplomatie climatique nigériane.

Damilola P. Olatade et Ridwan I. Mogaji reviennent sur l'épineuse question du changement climatique, qui affecte de manière disproportionnée les communautés rurales en Afrique, exacerbant les inégalités socioéconomiques et environnementales existantes. Les deux auteurs préconisent donc

l'adoption d'un cadre complémentaire qui considère l'intelligence artificielle (IA) et les systèmes de savoirs autochtones non pas comme des forces antagonistes, mais plutôt comme des forces complémentaires susceptibles de coexister pour générer des résultats productifs et réduire significativement la vulnérabilité des agriculteurs africains, étant donné le potentiel considérable de l'IA dans les domaines de la modélisation prédictive, de la gestion des ressources et de la réponse aux catastrophes.

Selon Lolo T. Adias et Aziba-anyam G. Raimi, bien que le Nigéria progresse en matière de formation professionnelle, il reste confronté à un grave déficit de compétences qui coûte à son économie environ 14 milliards de dollars par an et contribue à un chômage des jeunes de 33 %. En effet, les pénuries sectorielles, telles qu'un déficit de 68 % en compétences en TIC et un déficit de 63 % en expertise agricole, aggravent la situation, sans parler du manque d'accès des femmes aux programmes de formation (30 %) et de l'exclusion numérique des communautés rurales. Selon les deux auteurs, résoudre la crise des compétences au Nigéria implique de mettre en œuvre des stratégies mixtes adaptées au contexte, telles que des programmes d'études sectoriels spécifiques, une formation professionnelle inclusive et une expansion numérique axée sur les zones rurales. Ainsi, combler ce déficit de compétences ne revient ni plus ni moins qu'à réduire les inégalités, à minimiser les pertes économiques et à transformer la jeunesse du pays en catalyseurs d'un développement inclusif et durable.

Les femmes représentent plus de la moitié de la population mondiale, mais elles restent socialement, économiquement et politiquement marginalisées dans de nombreux pays. Ce constat est à la base de l'existence de programmes d'autonomisation et d'entrepreneuriat féminins pour le développement de leurs communautés. L'étude de Teslim O. Oloyede examine ces programmes comme des indicateurs du développement communautaire au Nigéria. Les programmes d'entrepreneuriat dans la zone d'étude concernent les secteurs suivants : agroalimentaire, restauration, réparation et vente de téléphones portables, transformation alimentaire, surgelés et gaz de cuisine. L'étude a révélé que le manque de sensibilisation, le manque de financement, la

pauvreté, l'analphabétisme et l'indifférence compromettent ces programmes. Cependant, ces programmes restent des outils indispensables pour que les Nigériennes parviennent à l'indépendance financière et contribuent efficacement au développement communautaire de leur pays.

Enfin, le neuvième article de ce premier numéro du premier volume de notre revue en ligne JEPSPD a été rédigé par Peter A. Adoga, Uvirkaa Akumaga et Umami K. Mohammed. Il révèle une autre face cachée des défis quotidiens auxquels sont confrontées les populations rurales en Afrique. Dans cet article, les auteurs rappellent que le conflit entre agriculteurs et éleveurs au Nigéria existe depuis longtemps, mais qu'il s'est intensifié ces dernières années, notamment dans la région de Benue. En privilégiant une approche mixte, s'appuyant sur des techniques qualitatives et quantitatives, l'étude a révélé à la fois les formes et les conséquences de ces conflits.

Ce conflit se manifeste ainsi sous des formes allant des altercations verbales aux attaques préméditées et aux représailles violentes, avec une tendance à la violence croissante. Les conséquences se traduisent par des pertes massives en vies humaines et en biens, une insécurité alimentaire et une inflation généralisées, une augmentation du nombre de personnes déplacées à l'intérieur du pays (PDI) et d'enfants non scolarisés, une insécurité croissante, des conflits fonciers, la destruction des récoltes et un accès limité aux pâturages. Ce sombre tableau appelle les autorités gouvernementales à prendre leurs responsabilités en mettant en œuvre une ou plusieurs des solutions préconisées par les auteurs, à savoir : la création de ranchs et de réserves de pâturage, la promotion de pratiques agricoles et pastorales durables, la relance de mécanismes participatifs de résolution des conflits et la mise en œuvre de programmes de boisement et de reboisement à grande échelle. Cela contribuerait, même modestement et à terme, à contourner ou à atténuer les effets délétères du changement climatique.

Enfin, ce numéro inaugural du Journal d'écopolitique, de paix et de développement durable (JEPSPD) est présenté à tous les chercheurs comme un témoignage de rigueur scientifique et de quête collaborative du savoir. Nous vous invitons non seulement à lire, à interagir et à citer les articles soigneusement sélectionnés, mais aussi à

recommander cette revue aux universitaires, chercheurs, praticiens du développement, décideurs politiques et étudiants de votre réseau. Forts de la confiance que vous nous accordez, nous encourageons chaleureusement les chercheurs à contribuer au prochain numéro par leurs recherches originales, contribuant ainsi à pérenniser et à développer le JEPSPD comme plateforme de premier plan pour faire progresser la compréhension des enjeux liés à la politique, à l'environnement et au développement durable.

REMERCIEMENTS

Alors que nous lançons fièrement la première édition du Journal d'Ecopolitique, de Paix et de Développement durable (JEPSPD), je tiens à exprimer ma plus profonde gratitude à tous ceux qui ont contribué à faire de cette étape importante une réalité. Je remercie nos estimés collègues pour leurs encouragements et leur soutien, les évaluateurs dévoués pour leurs commentaires rigoureux et constructifs, et les auteurs qui nous ont confié leurs travaux. Votre confiance, votre esprit de collégialité et votre engagement à faire avancer les débats critiques sur la durabilité, la paix et l'écopolitique ont été inestimables. Cet effort collectif a posé des bases solides pour le JEPSPD, et je suis convaincu que la revue continuera de se développer en tant que plateforme respectée pour des échanges universitaires constructifs.

References

- Adewale, O. M., & Mogaji, R. I. (2025). Migration and national development in Nigeria: A critical examination of Lee's theory of migration. *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development*, 1(1), 35–42. <https://doi.org/10.69798/83725171>
- Adias, L. T., & Raimi, A. G. (2025). Tackling Nigeria's \$14 billion skills crisis: Sector-specific human resource management interventions for inclusive growth and competitiveness. *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development*, 1(1), 71–83. <https://doi.org/10.69798/84744666>
- Adoga, P. A., Akumaga, U., & Mohammed, U. K. (2025). Understanding farmer–pastoralist conflicts in Nigeria's Benue Valley: Nature, causes, and impacts. *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development*, 1(1), 97–110. <https://doi.org/10.69798/85324665>
- Ahmed, T. (2025). A critical analysis of Nigeria's foreign policy alignment with the Paris Agreement on climate change. *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development*, 1(1), 43–58. <https://doi.org/10.69798/83859927>
- Ameen, A. A., Abdulazeez, A. A., & Sulyman, A. N. (2025). The role of global governance in mitigating the impact of climate change: Challenges and opportunities. *Journal of*

- Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development*, 1(1), 1–11. <https://doi.org/10.69798/82466053>
- Bello, A. T., Baba-A Tukur, M., & Karaye Salah, A. (2025). Investigating the land uses dynamics for the application in farmers–herders crisis using geospatial techniques in parts of Kebbi State, Nigeria. *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development*, 1(1), 12–21. <https://doi.org/10.69798/82818014>
- Olatade, D. P., & Mogaji, R. I. (2025). Towards inclusive climate solutions: Merging indigenous African knowledge and artificial intelligence in rural communities. *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development*, 1(1), 59–70. <https://doi.org/10.69798/84663696>
- Oloyede, T. O. (2025). Women empowerment and entrepreneurial programmes as predictors of community development in Nigeria. *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development*, 1(1), 84–96. <https://doi.org/10.69798/85117328>
- Sanni, Y., & Usman, S. (2025). Federal–state fiscal relations under a democratic governance: Critical analysis of Nigeria’s experience. *Journal of Ecopolitics, Peace, and Sustainable Development*, 1(1), 22–34. <https://doi.org/10.69798/83358176>

About the founding Editor-in Chief

Professor José Mvuezolo Bazonzi  is a professor at University of Kinshasa - UNIKIN, University President Joseph Kasa-Vubu University – UKV and a Researcher at the Center for Political Studies (CEP), Co-founder of ResCongo, and the Coordinator of the Group for Research and Strategic Studies on the Congo (GREC). He is also a member of Council for the Development of Social Science Research in Africa (CODESRIA), APAD (Association euro-africaine pour l'anthropologie du changement social et du développement) and AISLF (Association internationale des Sociologues de langue française). His main scientific interest is Migration, Democratic Governance, Development Issues, Conflicts and Urban Culture. Scientific publishing in the Global South faces many obstacles and challenges. This is why Professor Bazonzi supports the promotion of ethical publishing and open access to books, scientific articles, and reading, in order to promote the circulation of knowledge and reduce the epistemic fraction.

Le professeur José Mvuezolo Bazonzi est professeur à l'Université de Kinshasa - UNIKIN, Président de l'Université Joseph Kasa-Vubu - UKV, et chercheur au Centre d'Études Politiques (CEP). Il est co-fondateur de ResCongo et coordinateur du Groupe de Recherche et d'Études Stratégiques sur le Congo (GREC). Il est également membre du Conseil pour le Développement de la Recherche en Sciences Sociales en Afrique (CODESRIA), de l'APAD (Association euro-africaine pour l'anthropologie du changement social et du développement) et de l'AISLF (Association internationale des Sociologues de langue française). Son principal intérêt scientifique est la migration, la gouvernance démocratique, les questions de développement, les conflits et la culture urbaine. Les publications scientifiques dans le Sud global font face à de nombreux obstacles et défis. C'est pourquoi le professeur Bazonzi soutient la promotion de l'édition éthique et de l'accès ouvert aux livres, articles scientifiques et lectures.

Prof. Benjamin Mwadi Makengo  is a Senior Publishing Partner at Koozakar LLC and Technical Editor of the *Journal of Ecopolitics, Peace and Sustainable Development (JEPSD)*. He is a distinguished scholar at the University of Kinshasa (UNIKIN), Democratic Republic of Congo, and a senior training expert for military and diplomatic institutions in the country. He holds a Ph.D. in International Politics from Central China Normal University, a master's in international relations from China Foreign Affairs University, and a bachelor's in political and administrative sciences from UNIKIN. Prof. Makengo also serves as a consultant to global research think tanks and has produced influential research bridging environmental policy, peace-building, and sustainable development in emerging economies. His extensive international publications and collaborations across multiple continents, combined with his editorial expertise, position him uniquely to advance JEPSD's mission of promoting innovative, interdisciplinary scholarship in environmental governance, conflict resolution, and sustainability, particularly from Global South perspectives.

Le Professeur Benjamin Mwadi Makengo est partenaire senior de publication chez Koozakar LLC et éditeur technique du *Journal of Ecopolitics, Paice and Sustainable Development (JEPSD)*. Il est un éminent universitaire à l'Université de Kinshasa (UNIKIN), en République Démocratique du Congo, et expert senior en formation pour les institutions militaires et diplomatiques du pays. Il est titulaire d'un doctorat en politique internationale de Central China Normal University, d'un master en relations internationales de China Foreign Affairs University, et d'une licence en sciences politiques et administratives de l'UNIKIN. Le Professeur Makengo agit également en tant que consultant pour des think tanks de recherche mondiaux et a produit des recherches influentes reliant les politiques environnementales, la consolidation de la paix et le développement durable dans les économies émergentes. Ses nombreuses publications internationales et collaborations à travers plusieurs continents, associées à son expertise éditoriale.